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Írásbeli választ igénylő kérdés

Helyben

Tisztelt Elnök Asszony!

A Házszabály 91 .§-a alapján "Mit tesz a Kormány és a környezetvédelmi és vízügyi tárca
a verespataki aranybánya beruházás ügyében? " címmel írásbeli választ igénylő kérdést

kívánok benyújtani .

Persányi Miklós
környezetvédelmi és vízügyi miniszter úrhoz

Tisztelt Miniszter úr !

A romániai verespataki aranybánya tervezett megnyitása Magyarország és Románia számára
egyaránt súlyos környezeti kockázatot jelent . Ennek ismeretében a magyar kormány a
közvéleményt úgy tájékoztatta, hogy Románia kormánya felé több ízben olyan kezdeményező
lépéseket tett, amelyek azt célozzák, hogy a bánya megnyitás környezeti kockázataival
összefüggő minden felmerülő aggállyal kapcsolatosan, megfelelő tájékoztatást, rálátást,
esetenként szakmai lehetőséget kapjunk .
A legutóbbi tájékoztatás szerint a román kormány olyan felkérést küldött Magyarország felé,
hogy a bánya megnyitással kapcsolatos engedélyezési eljárásnál működjön közre szakértők
útján .
Mindennek kapcsán felmerül néhány olyan kérdés, amelyeknek ismerete az ügy jelenlegi
állásának megítéléséhez feltétlenül szükséges .

Kérdezem tehát Miniszter Urat :

1 . Tájékoztatást kérek arról, hogy a bánya megnyitásban érdekelt vállalkozás pontosan
milyen engedély iránti kérelmet nyújtott be, annak elbírálása mikorra várható,
amennyiben pedig csatoltak a kérelemhez környezeti hatásvizsgálatra vonatkozó szakértői
véleményt, úgy az mikor keletkezett, ki készítette, és mi a végső konklúziója?

2. A környezetvédelmi és vízügyi tárca mikor szerzett tudomást az esetleges hatásvizsgálat
elkészültéről, annak tartalmát, vagy az egész anyagot mikor ismerhette meg, és milyen
álláspontra helyezkedik ezzel kapcsolatban a szaktárca?



3 . Az esetleges magyar szakértők bevonása a romániai hatósági eljárásban jelent-e
valamilyen, az elbírálással kapcsolatos határidő módosulást, vagy a jogszabályban előírt
határidőkön belül kellene a szakértőknek véleményt alkotniuk?

4. Arra vonatkozóan van-e Románia részéről ígéret, hogy a magyar szakértők véleményét
készek lennének elfogadni?

5 . Amennyiben a romániai hatóságok a szükséges engedélyt a bányamegnyitást
kezdeményező számára kiadják, milyen további lépéseket tervez a környezetvédelmi és
vízügyi tárca?

Várom Miniszter úr válaszát .
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